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„Na svatou Dorotu, někdy teče do botů.“ 

Pozvánka 
na jednání zastupitelstva 

Slovo starosty 

Pozvánka na valnou hromadu 

  

Martina Došková 

Jak to bylo v Policích 
Letošní tříkrálové koledování v Policích probíhalo 
za krásného slunečného počasí, což byla odměna 
za loňské velmi mrazivé počasí. Jako už po mnoho 
let chodily tradičně čtyři označené skupinky 
koledníků. V první řadě chci poděkovat Vám vš

Starosta obce Police zve občany na V. zasedání 
Zastupitelstva obce Police, které se bude konat 
v úterý 21. února v 18:00 hodin v zasedací místnosti 
Obecního úřadu v Policích. 

Michal Havran, starosta 
 

 

 
 

Volba prezidenta 

Výsledky I. kola volby prezidenta republiky, které se 
konalo ve dnech 13. a 14. ledna 2023. 
Ze 446 oprávněných voličů hlasovalo 310 voličů, což 
je 69,51%. Bylo odevzdáno 307 platných hlasů a 3 
neplatné hlasy. 

Pavel Fišer 27 hlasů 

Jaroslav Bašta 21 hlasů 

Petr Pavel 76 hlasů 

Tomáš Zima 4 hlasy 

Danuše Nerudová 46 hlasů 

Andrej Babiš 124 hlasů 

Karel Diviš 3 hlasy 

Marek Hilšer 6 hlasů 

 
Výsledky II. kola volby prezidenta republiky, které se 
konalo ve dnech 27. a 28. ledna 2023. 
Ze 440 oprávněných voličů hlasovalo 310 voličů, což 
je 70,45%. Bylo odevzdáno 306 platných hlasů a 4 
neplatné hlasy. 

Andrej Babiš 159 hlasů 

Petr Pavel 147 hlasů 

 
Renata Vajglová, zapisovatelka okrskové volební komise 

                                                                       

 
 

Vážení spoluobčané,  
máme za sebou první měsíc letošního roku a o 
události v naší obci není nouze. 
Začátkem ledna se podařilo odklidit z lokality 
Pískovna starou třídičku, která dlouhá léta rezavěla a 
svým vzhledem hyzdila své okolí. Majitel třídičky na 
své náklady odstranil vše, co s třídičkou souviselo a 
upravil terén, tak aby nebylo patrné, že zde něco 
dlouhá léta stálo. Nyní budou procházky a rozhledy 
po okolí příjemnější. 
 
V sobotu 14. ledna jsme se vydali na Novoroční 
výšlap. Sraz byl u vlakového nádraží, kde proběhla 
prezentace. Poté jsme se vydali vlakem do Podhradní 
Lhoty a následně autobusem do Rajnochovic. Odtud 
jsme se vydali pěšky přes Polomsko a vřesoviště 
Bílová na Lázy. Počasí předešlého dne nebylo 
příznivé, ale nám se na pochod umoudřilo a 
umožnilo nám i krásné výhledy směrem na Jeseníky, 
Vsetínské vrchy, Beskydy. Po krásných rozhledech 
jsme zakotvili v hospůdce na Lázoch, kde nás čekali ti 
dříve narození spoluobčané, kteří přijeli autobusem 
na Lázy. Po povinné přestávce a občerstvení jsme se 
vydali domů. Někteří autobusem a ostatní přes 
Podolí zpět na místo srazu k vlakovému nádraží v 
Policích, kde jsme pochod zakončili. Děkuji za účast a 
těším se na příští ročník. 
 
Jak si mnozí určitě všimli, obec zakoupila na údržbu 
místních komunikací, chodníků a travnatých ploch 
nový stroj Rider husqarna. Tento stroj umí odklízet 
sníh z chodníků, zametat a také posekat travnaté 
plochy. Zvýší se tak kvalita života pro občany. Již jsme 
ho hojně využili při zimní údržbě. Do budoucna lze 
dokoupit další příslušenství, a tak zvýšit využití stroje. 
V druhé polovině ledna jsme začali s vyklízením 
drážního domku. Spoustu sklenic a papíru nám 
pomohl také odvézt náš nový stroj. Probíhá úklid 
kolem drážního domku a zkulturnění okolí. 
Nyní bude zvýšený pohyb v okolí nádraží, neboť 
začíná přestavba přejezdu, kde dráhy vybudují nové 
závory a přechod pro chodce. V okolí staré budovy 
vznikne nové technické zařízení pro ovládání 
signalizace a spouštění závor. Hotovo by mělo být v 
měsíci dubnu. 

Michal Havran, starosta 

 
 

 
 

Honební starosta svolává Valnou hromadu 
Honebního společenstva Police – Vrchovec, která 
se uskuteční v pátek 24. února 2023 v 17:00 hodin  
v místním pohostinství. Prezence začne od 16:30. 

Karel Hlavica, starosta Honebního společenstva 



 

 

 

Zprávičky z naší školičky 

 
 
  

Zprávy ze školy 
Po vánočních svátcích a v novém roce jsme se 
všichni s radostí potkali znovu ve škole a hned jsme 
se pustili do „práce“. Příprava na vysvědčení, 
zlepšování známek a opakovací pololetní testy nám 
sice zabraly většinu času, ale pár vzdělávacích akcí 
se nám přece jenom podařilo uskutečnit. 
 

 
 
Ve středu 18. 1. 2023 k nám v rámci Minimálního 
preventivního programu zavítala do školy paní 
lektorka se svým plyšovým kamarádem Hugem. 
Přednáška s názvem Lidské tělo byla plná poznatků, 
jak lidské tělo funguje, jak vnitřní orgány uvnitř těla 
pracují, skládali jsme model kostry a v závěru jsme 
si vyzkoušeli pár zajímavých pokusů. 
 
Ve čtvrtek 26. 1. 2023 jsme navštívili Hvězdárnu ve 
Valašském Meziříčí, kde nám byl přednesen 
program s názvem Sluneční soustava. Už název 
napovídá, že jsme se dozvěděli plno zajímavostí o 
naší hvězdě Slunci, o Zemi a o planetách Sluneční 
soustavy. Prohlédli jsme si vnitřní prostory 
hvězdárny, především kopuli s hvězdářským 
dalekohledem. Bohužel bylo sluníčko schované za 
mraky, a tak nám nezbylo než pozorovat alespoň 

šišky na stromech.       Snad budeme mít příště víc 
štěstí. 
V úterý 31. 1. 2023 nemohli někteří ani dospat, 
protože je čekalo první vysvědčení v životě.   
A jelikož v polické škole máme samé šikovné žáky, 
tak se to poslední lednový den ve škole hemžilo 

hlavně jedničkami a pár dvojkami.        
 
 
 
 

 
 

Zprávy z družiny 
Leden se v naší družince nesl spíše v duchu 
odpočinku, jelikož v následujících měsících nás čeká 
opět bohatý program. Celý měsíc jsme se věnovali 
hrám, chodili na procházky po okolí a využili 
sněhové nadílky k bobování, koulování, stavění 
sněhuláků, iglú, apod. Také jsme se zapojili do 
výtvarné soutěže s názvem „Nakresli rally“ nebo 
„Dopravní prostředky budoucnosti“. 
 

Zprávičky z mateřinky 
Leden 
Kolem školky chodí mráz, 
rád by vlezl mezi nás. 
My se zimy nebojíme, 
mráz do školky nepustíme. 
Raději si zimních procházek, sněhových staveb, 
koulovaček a ostatních zimních her užíváme venku. 
 

 



 

 

 

Tříkrálová sbírka 

 
  

Po vánočních svátcích jsme se opět všichni rádi sešli 
ve třídě naší mateřské školy, abychom se první dny 
v novém roce mohli věnovat povídání o tom, co kdo 
zajímavého o svátcích prožil. 
Následné téma Tří králů nás zavedlo až k jesličkám 
v místní kapli, kterou jsme si díky naší průvodkyni 
paní Marii Černochové mohli prohlédnout. Moc 
děkujeme. 
K tématu Času a ročního období nám počasí 
poněkud nepřálo, protože na začátku měsíce to 
vypadalo spíš na jaro. Naštěstí se příroda umoudřila 
a přinesla nám tu správnou zimu se vším všudy, a 
proto jsme se mohli ponořit do dalšího tématu 
Ochrany zdraví. Při té příležitosti se děti měly 
možnost zapojit do poučného a velice pěkného 
programu Lidské tělo, se kterým k nám přijela paní 
lektorka z Rožnova pod Radhoštěm. 
 

 
 
Protože nezapomínáme ani na kulturu, tak jsme se 
staršími dětmi v rámci projektového dne 23. 1. 
2023 vyjeli do Valašského Meziříčí, kde jsme 
navštívili Zámek Žerotínů a tam absolvovali 
program Otisky u příležitosti výstavy výtvarníka 
Jožky Barucha. Děti se výtvarně „vyřádily“ a též 
dostaly možnost využít prostoru zámeckých 
komnat k hrám motivovaných životem na zámku. 
Konec ledna jsme věnovali zimní přírodě, krmení 
ptáčků, vytváření otisků stop a studování stop ve 
volné přírodě, podle kterých jsme poznávali, kteří 
tvorové se v našem okolí vyskytují. 
Závěrem bychom chtěli poděkovat každému, kdo se 
s námi zapojil do projektů Plastožrout (sběr 
plastových víček) a Celé Česko čte dětem (čtení 
pohádkových příběhů v MŠ). A protože tyto 
projekty nejsou zdaleka u konce, těšíme se na další 
spolupráci. 

Mgr. Lucie Kristová, ředitelka 

 

S přáním Božího požehnání a všeho dobrého  
do nového roku navštívili Vaše domovy Tři králové. 
Nesli s sebou také dar radosti ze setkání, z lidské 
vzájemnosti, ze života samého, radost, že pokud se 
ocitneme ve složité situaci, najde se pomocná ruka  
a otevřené srdce, které nám pomůže obtíže 
překonat. Zároveň prosili o finanční dar na pomoc 
lidem s hendikepem, nemocným a umírajícím, dětem 
bez dobrého rodinného zázemí nebo seniorům. 
Dnešní doba není jednoduchá. Do našich životů 
zasáhla epidemie, válečný konflikt v blízké zemi  
a ekonomické problémy, které se dotýkají každého  
z nás. Někoho více, někoho méně. Na Charitu 
Valašské Meziříčí se už nyní obrací více lidí s prosbou 
o pomoc a očekává se, že těch, kteří bez podpory 
druhých svoji nelehkou životní situaci sami 
nezvládnou, bude i nadále přibývat. Naše Charita se 
na tento nárůst již nyní připravuje. 
A vy nám v tom velkou měrou pomáháte. Díky vaší 
solidaritě a ochotě pomáhat se v letošním 23. ročníku 
Tříkrálové sbírky podařilo vykoledovat 3 109 723 
korun.  
Částka z kasiček je 3 088 323 korun a z on-line kasičky 
je 21 400 korun. V Policích, kde se koledovalo  
v sobotu 7. ledna, se vybralo 27 862,- Kč.  
Vedení Charity Valašské Meziříčí tímto upřímně 
děkuje všem, kteří se do sbírky jakkoliv zapojili. Velké 
díky patří zejména všem dárcům, koordinátorům 
sbírky v jednotlivých obcích, lidem v zázemí sbírky a 
všem koledníkům, kteří mohli Vaše domovy označit 
požehnáním K + M + B + 2023.   
Vše o Tříkrálové sbírce můžete najít na webových 
stránkách Charity Valašské Meziříčí 
(https://www.valmez.charita.cz) a jejím facebooku 
(Charita Valašské Meziříčí), nebo            na webu 
Tříkrálové sbírky (https://www.trikralovasbirka.cz). 
S úctou Ing. Jiří Gavenda, ředitel 
(článek je zkrácen, plné znění naleznete na webových stánkách 
obce www.obecpolice.cz) 

Jak to bylo v Policích 
V Policích se tradiční Tříkrálová sbírka s koledováním 
konala v sobotu 7. ledna. Chodily 4 označené 
skupinky koledníků. Děkujeme všem, kteří jste nám 
otevřeli dveře, darovali peníze pro Charitu a navíc 
odměnili děti za jejich snažení sladkostmi. Děkujeme 
vedoucím skupinek a dětem, které byly skvělé a 
zhostily se svého úkolu na výbornou. Děkujeme také 
rodičům, kteří umožnili svým dětem podílet se na 
této charitativní akci. 

 

https://www.valmez.charita.cz/


 

 

 

Lidé v naší dědině 

 
 
  

 
 
Lenka Pavlíková  
paní učitelka MŠ Police 
„Všechno, co opravdu potřebuji znát, jsem se naučil 

v mateřské školce.“ (R.Fulghum) 
 
Četla jsi tuto knihu od Roberta Fulghuma? A jestlipak 
s ním souhlasíš? 
Ano, tato knížka byla často používána k zamyšlení a 
rozboru při seminářích pro učitelky MŠ. Určitě 
souhlasím. 
Pamatuješ si moment, kdy tě poprvé napadlo, že bys 
chtěla být učitelkou v mateřské školce? 
Už na základní škole, když jsem viděla přístup a vzor 
starších vedoucích a učitelů. 
Chodila jsi ty sama do mateřské školky a jak na to 
vzpomínáš? 
Ano, z jeslí jsem přešla do školky – Čs. armády v 
Havířově, na kterou mám jen ty nejkrásnější 
vzpomínky – kamarádi, učitelky. Kde jsem jako 
studentka měla praxi a po maturitě jsem tam 
nastoupila jako učitelka MŠ. 
Pamatuješ se na konkrétní učitelku, která na tebe 
nějak zapůsobila ať už pozitivně nebo negativně? 
S láskou vzpomínám na paní učitelku Jiřinku 
Dombrovskou, její vyprávění, hry a vycházky do okolí 
kolem řeky Lučiny, která byla i mojí uvádějící 
učitelkou do praxe v MŠ. 
Rozhodovala ses na kterou Pedagogickou školu  
v republice jít? 
Volba byla jednoduchá, po ukončení ZŠ byla v 
   

Havířově už rok otevřená SPgŠ pro studium učitelek 
MŠ, tak jsem o jiné škole neuvažovala (další byla v 
Novém Jičíně). 
Jaká tenkrát byla ta SPgŠ vzpomínáš na ni ráda? 
Spíš ráda vzpomínám na holky a profesorky. Škola 
měla přísný režim, měla jsem z ní respekt. Mimo 
vzdělávání nabízela plno aktivit na úrovni 
celorepublikové soutěže v pěvecké, taneční, 
recitační činnosti, výstavy a koncerty. Každoroční 
brigády sběru máku a brambor, které byly zárukou 
smíchu a pohody a nyní vzpomínek. 
Jak vnímáš pozici učitelky v MŠ ve smyslu výchovy a 
tvarování dětí v tomto rozvojovém věku?! Lze 
vůbec respektovat a podporovat v systému 
individualitu dětí? 
Učitelka je pro malé dítě velmi blízká osoba, která 
má získat jeho důvěru a náklonnost, jednak jako 
kamarád a pedagog – vést ho za ruku společností, 
která má své pozitiva, ale i zákoutí. Každý človíček 
je originál a podle toho je třeba k němu najít cestu, 
respektovat jeho individualitu a usnadnit mu vstup 
do světa dětí, dospělých. Myslím si, že pro učitelku 
je nejdůležitější nejenom mít ráda děti, ale umět si 
s dítětem hrát a nabízet mu zábavu, hry, vzdělání a 
přátelství. 
V Havířově jsi byla na několika školách a máš 
obrovské zkušenosti. Tam to bylo zjevně jiné než 
tady v naší malé škole. Můžeš to nějak porovnat? A 
jak se ti tady líbí? 
Učila jsem v MŠ Havířově, která byla členěná do tří 
tříd dle věku dětí a kapacita byla 80 dětí. V Policích 
jsem dostala novou příležitost ve vaší škole, která je 
jednotřídní, kouzelná a hned mi přirostla k srdci. 
Klid, pohoda, malá skupinka děti, a především 
překrásná příroda, čerstvý vzduch, to jsou devíza, 
co chybí dětem z města. (časté zákazy z důvodu 
špatných klimatických podmínek). 
Když mluvíš o této profesi, cítím z tvých slov lásku k 
ní, ale především k dětem… 
Je úžasné získat dětskou důvěru, náklonnost, lásku 
a možnost si s nimi hrát, tvořit, vzdělávat je. 
Rozšiřovat společenský a kulturní obzor, být 
příkladem. 
Je to velmi náročná a zodpovědná profese. Myslím, 
že k ní musí mít člověk dispozice a talent! A ty obojí 
máš. Chtěla jsi to někdy vzdát a věnovat se něčemu 
jinému?        
Je jasné, že každý den není jen úsměvný a v pohodě, 
což platí i pro děti. Moc mi pomáhá, jak mi dávají 
najevo svoji náklonnost, během celého dne, když 
mě vítají při příchodu do třídy. Je úžasné, jak umí 
 



 

 

 

Místní poplatky 

 
 
  být upřímné, bezprostřední nic nepředstírají, ale i 

pravdu, kterou cítí. 
 

 
 
Důležitý je také vyrovnaný kolektiv pedagogů a 
všech pracovníků že? 
Nejsem konfliktní typ a měla jsem a mám štěstí na 
kolegyně jak v Havířově i tady v Policích. Mám ráda 
pozitivní a zodpovědné spolupracovníky, kteří jsou 
součástí školy a bez nich by se škola neobešla. 
Měla jsi někdy možnost navštívit nějakou MŠ v 
jiném státě? Jiný systém? Jak vnímáš existenci např. 
tzv. lesních školek? 
Ano, v Dánsku s projektem „Lego dětem“ – jiný 
uvolněný režim dětí a rodičů. Lesní školky – měla 
jsem možnost podívat se na první lesní školku na 
Karvinsku „U Lišky Pampelišky“ v Havířově poblíž 
řeky Lučiny. (Je to náročné vyhovět hygienickým 
podmínkám, přívodu elektřiny a vody). Dnes už jsou 
podmínky pro provoz lesní školek lepší. 
Takže Havířov a Police-to je velký rozdíl!? 
Diametrální! 
Z Havířova do Polic vás s manželem nasměrovala 
ruka osudu podaná…odkud přesně tebe? 
Jsem z Havířova, ale posledních 23let jsem bydlela 
v domečku v Horní Suché asi 7 km od Havířova. Svět 
je malý a o náhody není nouze, jak se říká v jedné 
pohádce. Projeli jsme spoustu míst na Moravě a 
vrátili jsme se ke kořenům naší rodiny v okrese 
Přerov. Osudové setkání s panem Stříteským na 
obecním úřadě, který nám ukázal volný pozemek na 
Výpustě, rozhodl o správné volbě. Překrásná 
krajina, úžasný výhled, čerstvý vzduch, pozitivní 
prostředí včetně milých sousedů, to je šťastné 
spojení bydlet v malé vesničce pod horami a poznat 
život dětí v místní školce, je pro mě splněný sen. 
Dovedeš si představit, že bys dělala nějakou jinou 
profesi? 
Ne – jsem maximálně spokojená. 
Máš nějakou profesionální deformaci? 
Negativní – napomínání, poučování… pozitivní – 
družnost, zvídavost, zájem o druhé a ochota jim 
pomáhat, smysl pro pořádek… 
A jak jsi fungovala jako“ pedagog“ u svých dětí 
doma? 
Byla jsem mladá, a především jsem byla máma než 
pedagog. 
 

Hezky jsi se vyhnula detailům…haha, pocházím z 
kantorské rodiny, takže rozumím…a jako babička? 
Jsi-li babičkou? 
Ano jsem babičkou, která si užívá a rozmazluje svoje 
vnoučata, i když vnoučata rychle stárnou a mám 
problém udržet s nimi krok. 
Tak jo, vím, že zemní znamení tvého zrození si 
chrání své soukromí a city, respektuji to a děkuji za 
rozhovor a přeji všem dětem takové paní učitelky 
nejen v MŠ jako jsi ty. 

Text a foto: Jana Janěková 

 
 
 
 
 

Poplatek ze psů 
Sazba poplatku ze psů na rok 2023 činí 100,- Kč  
za jednoho psa. Za druhého a dalšího psa téhož 
majitele 150,- Kč. Poplatek platí držitel psa staršího  
3 měsíců, a to v hotovosti do pokladny Obecního 
úřadu Police nebo převodem. Splatnost poplatku je 
do 28. února 2023.  

Stočné 
Poplatek za stočné na rok 2023 je stanoven dle 
směrných čísel roční spotřeby vody na obyvatele  
a schválené výše stočného. Platba činí 660,- Kč  
na obyvatele, který je napojen na splaškovou 
kanalizaci. Poplatek je splatný do 31. března 2023  
v hotovosti na Obecním úřadě v Policích nebo 
bezhotovostním převodem. 

Poplatek za svoz a likvidaci odpadu 
Sazba poplatku za svoz a likvidaci odpadu činí 550,- 
Kč. Poplatek platí fyzická osoba, která má  
v obci trvalý pobyt. Poplatek platí i fyzická osoba, 
která má ve vlastnictví stavbu určenou  
k individuální rekreaci, byt nebo rodinný dům,  
ve kterých není hlášena k pobytu žádná fyzická 
osoba. Splatnost poplatku je do 31. května 2023.  
Poplatník je povinen ohlásit na Obecní úřad  
v Policích vznik nebo zánik své poplatkové povinnosti 
do 15 dnů ode dne jejího vzniku.  
V případě úhrady poplatků bezhotovostním 
převodem je nutné uvádět variabilní symbol  
k rozlišení plateb.  
Poplatek ze psů: variabilní symbol 134100+číslo 
popisné  
Stočné: variabilní symbol 232100+číslo popisné 
Poplatek za svoz a likvidaci odpadu: variabilní symbol 
134500+číslo popisné  
Číslo účtu obce vedený u Komerční banky: 8922851, 
kód 0100. Do zprávy pro příjemce uveďte prosím 
jméno poplatníka.                       Marie Černochová, účetní 
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Odvoz odpadu 

Vodění medvěda 

Pozvánka 

Pozvánka na přednášku 

 

Komunální odpad se bude vyvážet ve středu  
8. února, další svoz je ve středu 22. února. Svoz 
pytlů s plastem od domů bude ve středu  
1. března.   
 

 
 
 
 
 
 

Spolek Klenot Police pořádá v sobotu 4. března 
2023 masopustní průvod naší obcí. Do průvodu zve 
všechny své příznivce. Sraz v maskách v 8:00 hodin 
v hasičské zbrojnici. Spolek Klenot Police děkuje 
spoluobčanům za srdečné přijetí masopustního 
průvodu ve svých obydlích. 

Za spolek Klenot Police Renata Vajglová 

Společenská kronika 

Jubileum 
V měsíci lednu 2023 oslavili své životní jubileum:  
Vojtěch Němec   70 let 
Jozef Kašík  80 let 
Do dalších let přejeme oslavencům hodně zdraví, 
štěstí, pohody a životního elánu. 

Markéta Stříteská, předsedkyně kulturní a sociální komise 

 
 
 
 

Pozvánka na karneval 

 

Kulturní a sociální komise ve spolupráci s Obecním 
úřadem v Policích Vás zvou na přenášku na téma 
„První pomoc“, která se koná ve středu 22. 2. 2023 
v 17:00 hodin v zasedací místnosti obecního úřadu. 

Markéta Stříteská, předsedkyně kulturní a sociální komise 

 
 
 
 

 

Dary do tomboly můžete přinést ve čtvrtek  
16. února od 17:00 do 19:00 hodin do hasičské 
zbrojnice. Děkujeme. 
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